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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad den gennemsnitlige offentlige omkostning vil være ved at ud-

betale for meget betalt boligskat til et afsluttet dødsbo, som genåbnes, og hvilke delele-

menter denne omkostning er sammensat af? Endvidere bedes det oplyst om, denne om-

kostning efter ministerens holdning bør afholdes af staten eller af de enkelte arvinger. 

 

Svar 

Det fremgår af Forlig om et nyt ejendomsvurderingssystem fra 2016 samt ejendomsvurderingslo-

ven fra 2017, at tilbagebetalingsordningen ikke omfatter tilbagebetaling af boligskat til af-

sluttede dødsboer.  

 

Det skal ses i sammenhæng med, at et dødsbo, når det afsluttes, ophører med at eksistere 

i juridisk forstand. Tilbagebetaling til et afsluttet dødsbo vil således forudsætte, at skifte-

retten genoptager dødsboet. Det er muligt at få genoptaget et afsluttet dødsbo, hvis der er 

grundlag for at antage, at der er nye aktiver, herunder fx kompensation efter tilbagebeta-

lingsordningen. 

 

Skatteministeriet er i gang med at undersøge, hvordan der mest hensigtsmæssigt kan tilve-

jebringes de nødvendige oplysninger, så det sikres, at arvingerne kan få genoptaget 

dødsboet med henblik på udbetaling af kompensation. Det undersøges i den forbindelse 

også, om der kan etableres en mere smidig løsning for arvingerne, herunder om der kan 

ske tilbagebetaling direkte til arvingerne. 

 

Genoptagelse af dødsboer henhører under Justitsministeriets område, hvorfor Skattemi-

nisteriet ikke umiddelbart er i besiddelse af oplysninger om, hvad omkostningerne vil 

være, hvis et dødsbo skal genoptages. 
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